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1. Uvodna riječ Gradonačelnika

U ovom materijalu iznosim Izvješće o svom radu za razdoblje 01.01.-30.06.2010. godine (u 
daljnjem tekstu: Izvješće) koje sam obvezan podnositi dva puta godišnje Gradskom vijeću. 
Napominjem da sam svoje prvo Izvješće o radu podnio Gradskom vijeću u veljači 2010. godine. 
Tom prigodom je Gradsko vijeće utvrdilo da je podneseno Izvješće preopširno, te da ubuduće 
treba pisati kraća Izvješća u skladu s Poslovniku o radu Gradskog vijeća. S obzirom da 
zakonodavac nije definirao sadržaj i opseg Izvješća, Izvješće koje se razrađuje u nastavku pokušaj 
je da se ukratko obuhvate raznovrsne i intenzivne aktivnosti u mom radu. Svakako da pritom nije 
moguće obuhvatiti sve aktivnosti koje su se provodile unutar gradskog sustava, a koje se detaljnije 
obrađuju u zakonski obveznim financijskim izvješćima.

Tijekom ovog izvještajnog razdoblja, u Hrvatskoj je dominirala problematika ekonomske 
krize. Program mjera gospodarskog oporavka Vlade Republike Hrvatske nije dao željene rezultate. 
Prioritetno pitanje je i dalje izlazak Hrvatske iz ekonomske krize, a osobno smatram da se to neće 
dogoditi dok država ne pokrene novi investicijski ciklus za infrastrukturne projekte uz jaki program 
socijalne zaštite za najosjetljivije slojeve stanovništva. Posljedice neaktivnosti države u dijelu 
antirecesijske politike trpe svi građani Republike Hrvatske, ali i regionalna (područna) i lokalna 
samouprava. 

Grad Rijeka je, upravo suprotno neaktivnoj politici Vlade Republike Hrvatske, zauzeo 
proaktivan pristup u uvjetima ekonomske krize, a koji obuhvaća: investicijsku i socijalnu 
politiku, poduzetničku politiku, politiku prevencije zdravlja i ulaganja u odgoj i školstvo. Uz sve 
navedeno, Grad Rijeka je odgovorno pristupio prvom Rebalansu proračuna za 2010. godinu (u 
nastavku: Rebalans) koji je usvojen na Gradskom vijeću. Smatram da je iznimno značajno što je i 
u sklopu navedenog Rebalansa Grad Rijeka zadržao antirecesijski program usmjeren 
poduzetništvu. Grad Rijeka je, na sjednici Gradskog vijeća održanoj 9. travnja 2009. godine, 
usvojio antirecesijski program kojim se odredio za provođenje aktivne antirecesijske politike na 
lokalnoj razini. Taj program je i dalje na snazi kao poticajna mjera poduzetnicima u Rijeci čime smo 
se svjesno odrekli prihoda u proračunu u iznosu od 20 milijuna kuna na godišnjoj razini. Kako je taj 
program na snazi već gotovo pune 2 godine, važno je naglasiti da to znači svjesno smanjenje 
prihoda proračuna za gotovo 40 milijuna kuna. Također, tijekom izvještajnog razdoblja 
antirecesijski program je dopunjen dodatnim mjerama koje su pratile tijek ekonomske krize u 
Hrvatskoj. 

U sklopu Općeg programa mjera razvoja poduzetništva na području Grada Rijeke proveden 
je program nepovratnih subvencija u cilju rasterećenja gospodarskih subjekata i poticanja na 
ostvarivanje veće konkurentnosti tvrtki. U tu svrhu odobreno je 47 potpora u ukupnom iznosu od 
448.005 kn čime su utrošena sva  planirana sredstva, a zbog velikog interesa poduzetnika za ovaj 
program je Rebalansom proračuna osigurano dodatnih 200.000 kn. U 2010. godini nastavljen je 
program depozitnog kreditiranja poduzetnika s područja Grada Rijeke. Kredit je namijenjen 
proizvodnim poduzetnicima koji mogu koristiti sredstva za realizaciju investicijskih projekata u 
funkciji proizvodnje ili za trajna obrtna sredstva, a ostali poduzetnici za realizaciju projekata u 
funkciji razvoja gradskog turizma. Za provedbu programa kreditiranja u 2010. godini osiguran je 
kreditni fond od 3.000.000 kn u kojem Grad Rijeka sudjeluje sa 1.000.000 kn depozita. Program 
kreditiranja obuhvaća i sufinanciranje kamatne stope od 2% čime se smanjuje redovna bankarska 
kamata korisnicima kredita. U prvoj polovici 2010. godine realizirana su 2 kredita u ukupnom 
iznosu od 600.000 kn.

Grad Rijeka je zadržao postignutu razinu socijalne zaštite građana putem postojećih oblika 
pomoći. Broj korisnika Socijalnog programa Grada Rijeke veći je za 6% u odnosu na isto razdoblje 
2009. godine. Najbolje su zaštićene socijalno ugrožene, nemoćne i druge osobe koje zbog 
nepovoljnih osobnih, gospodarskih, socijalnih i drugih okolnosti ne mogu same ili uz pomoć 
članova obitelji zadovoljiti osnovne životne potrebe koje u prosjeku po korisniku ostvaruju najveći 
broj prava, dok najveći broj korisnika pripada kategoriji građana čiji su prihodi po članu kućanstva 
niži od gradskih cenzusa prihoda. Korisnici Socijalnog programa Grada Rijeke ukupno su ostvarili 
5% više oblika pomoći u odnosu na isto razdoblje 2009. godine. Uz redovno financiranje pučke 
kuhinje, koja ima u prosjeku 840 korisnika, organizirana je svakodnevna dostava obroka pučke 
kuhinje za 50 korisnika koji zbog bolesti ili invaliditeta nisu u mogućnosti samostalno dolaziti u 



pučku kuhinju. Također, želim naglasiti da je u cilju praćenja svih aktivnosti na prevenciji ovisnosti 
osnovan Koordinacijski odbor za borbu protiv ovisnosti.

Antirecesijska politika Grada Rijeke, osim poduzetničke i socijalne politike, obuhvaća i 
mjere u odgoju i školstvu. Cilj tih mjera je da se obiteljima s djecom vrtićke i školske dobi pomogne 
u sufinanciranju boravka djece u vrtićima i produženom boravku pri osnovnim školama. 
Nastavljeno je sufinanciranje djelatnosti Dječjeg vrtića Rijeka uz zadržavanje nepromijenjene 
cijene programa predškolskog odgoja za roditelje u Dječjem vrtiću Rijeka koje ovisi o mjesečnom 
dohotku roditelja. Također, nastavljeno je sufinanciranje djelatnosti vrtića drugih osnivača na 
području Grada Rijeke i drugim općinama i gradovima (prosječno 400 djece mjesečno, u 
izvještajnom razdoblju je izdvojeno 2,1 milijuna kn). U drugom polugodištu školske 2009./2010. 
godine nastavljeno je financiranje cjelodnevnog odgojno-obrazovnog rada i produženog boravka 
od 1. do 4. razreda u 23 osnovne škole kojima je osnivač Grad Rijeka i 2 osnovne škole drugih 
osnivača. Program je organiziran za 89 skupina s ukupno cca 2.000 uključenih učenika/ca čime je 
otvoreno novih 89 radnih mjesta.Važno je naglasiti da ovakav pristup financiranju cjelodnevnog i 
produženog boravka predstavlja značajnu nadgradnju hrvatskog pedagoškog standarda. U 
izvještajnom razdoblju za ostvarivanje ovih programa utrošena su sredstva u visini 4,4 milijuna 
kuna.

Upravo zbog izlaska iz ekonomske krize, u izvještajnom razdoblju posebnu sam pozornost 
posvetio daljnjem tijeku investicijskog ciklusa u Gradu Rijeci. Stoga smo nastavili integraciju 
vodoopskrbe, odvodnje i plinske mreže na području Grada Rijeke i riječkog prstena. Posebno je 
značajno što su završeni radovi na vodoopskrbnom sustavu za potrebe Centralne zone za 
gospodarenje otpadom Marišćina, te rekonstrukcija vodoopskrbe Klane čime je omogućeno širenje 
riječke vodoopskrbne mreže na nove korisnike, posebice na području nove industrijske zone na 
području između naselja Marčelji i Klana, te onih predviđenih uz Petrolejsku cestu na dionici od 
Marišćine prema Klani. Završena je izgradnja 300 m vodovodne mreže na području Grada Rijeke, 
a u fazi izvođenja je još  650 m  javne vodovodne mreže. Kreditom u iznosu od 30 milijuna kn 
osigurana su sredstva za daljnju izgradnju sustava odvodnje i vodoopskrbe u rubnim područjima 
grada Rijeke. Grad Rijeka je s Komunalnim društvom Vodovod i kanalizacija bio posebno aktivan 
oko nastavka realizacije projekta Jadran (2. faza) za koji su osigurana sredstva od 75 milijuna 
kuna, a već je ugovorena izrada glavne i izvedbene projektne dokumentacije, ishođenje 
građevinskih dozvola po fazama realizacije kanalizacijskog sustava Grobnik. 

U cilju realizacije novog Autobusnog kolodvora na Zapadnoj Žabici i uvođenja nove 
regulacije prometa kroz središte grada izrađen je idejni projekt i predan na lokacijsku dozvolu, a 
nastavlja se izrada preostale dokumentacije - glavnog i Izvedbenog projekta. U pripremi je model 
financiranja i upravljanja cijelim kompleksom.

U tijeku je izgradnja novih gradskih prometnica, koje sam definirao u Smjernicama, a navodim 
da su završeni radovi i izdana uporabna dozvola za II. dionicu gradske sabirne prometnice (GSP 233), 
a u tijeku je priprema za izgradnju sljedeće faze iste prometnice. Sukladno sklopljenom sporazumu sa 
Primorsko-goranskom županijom i Općinom Viškovo, nastavljaju se radovi na prometnici Čvor Rujevica 
– Viškovo. Grad Rijeka izvršava sve svoje preuzete obveze za izgradnju cestovne i komunalne 
infrastrukture unutar Sveučilišnog kampusa na Trsatu. Tako je realizirana prva faza Sveučilišne 
avenije. Također, izgrađena je oborinska odvodnja u ukupnoj dužini kolektora od 856 metara, a 
riješena je i javna rasvjeta. Produžena je Dukićeva ulica, a unutar Kampusa uz navedene 
prometnice uređeno je i 900 m2 zelenih površina. U izvještajnom razdoblju je Rijeka promet u 
suradnji s komunalnim sustavom Grada Rijeke bio iznimno aktivan u projektu izgradnje gradske 
garaže Zagrad B. No, moramo reći projekt je dva puta privremeno zaustavljen i to prvi puta zbog 
naknadnih zahtjeva Konzervatorskog odjela u Rijeci. Drugi zastoj projekta, dogodio se zbog 
naknadnog zahtjeva Hrvatskih željeznica za sveobuhvatnom sanacijom željezničkog tunela 
Kalvarija. S  Hrvatskim željeznicama je postignut konačni dogovor te očekujem brzi nastavak 
radova na izgradnji. Prateći ove događaje teško je razumno zaključiti zašto stalno dolazimo u 
probleme s nadležnim državnim tijelima, a pogotovo što procedura pripreme projekta daje dovoljno 
mogućnosti da se svi zahtjevi pravodobno ugrade u tijek realizacije projekta. Mislim da ovo 
dovoljno govori o efikasnosti pojedinih državnih tijela i tvrtki u državnom vlasništvu jer njihove 
naknadne i zakašnjele reakcije uvijek izazivaju produžetak rokova realizacije projekata, a i 
povećavaju troškove izgradnje. U cilju sređivanja stanja u parkingu na području Kliničkog 



bolničkog centra Rijeka, u tijeku su pripreme za izgradnju novog parkirališta na lokaciji Podpinjol. U 
cilju realizacije tog projekta izrađena je projektna dokumentacija i dobivena lokacijska dozvola, a 
projekt je u fazi rješavanja prava građenja između Grada Rijeke, Rijeka prometa i Kliničkog 
bolničkog centra Rijeka. Također, u cilju iznalaženja novih parkirnih mjesta po gradskim naseljima 
na više  lokacija osigurana su nova parkirna mjesta, i to: 40 parkirnih mjesta u Ulici J. Vlahovića, te 
po 10 parkirnih mjesta u Ulici A. Modrušana i u Ćićarijskoj ulici kod Češkog doma. Od značajnijih 
zahvata na nerazvrstanim cestama izdvajamo uređenje nastavka pješačke komunikacije od 
nathodnika preko Škurinjske ceste (kod OŠ Ivana Zajca) do Negrijeve ulice, a u tijeku je i izrada 
stubišta koje je poveznica s Ulicom S. J. Bujkove. Također, uređen je i nogostup u Ulici Sv. Jurja.

Poseban naglasak stavio sam na razvoj energetski učinkovitih projekata, a u skladu s 
mojim Smjernicama, te sam u svibnju 2010. godine Gradskom vijeću uputio prijedlog da usvoji 
Akcijski plan energetski održivog razvitka Grada Rijeke (SEAP). Sažetak Akcijskog plana 
proslijedio sam u Brisel, a što je osnova za daljnja kandidiranja energetski učinkovitih projekata 
Grada Rijeke prema Europskim fondovima. U istom cilju, inzistirao sam na pripremi energetski 
učinkovitih projekata, a čija  realizacija je u pripremi ili u tijeku. Navodim najznačajnije aktivnosti u 
tom dijelu: 

 Dobivene su suglasnosti Ministarstva zdravstva i Sveučilišta u Rijeci o spajanju energane 
Sveučilišnog Kampusa u zajedničku cjelinu. Tijekom narednog razdoblja nastavlja se izgradnja 
plinskog sustava i pripremnih radnji za početak izgradnje elektrane;

 Usklađivanje velikih investicijskih projekata s energetski učinkovitim rješenjima; 
 U mjesnom odboru Srdoči radi se plinofikacija i zamjena energenta u kotlovnici toplane;
 Početak provedbe ugradnje razdjelnika toplinske energije prema Projektu Futura u suradnji s 

Fondom za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, pomaknuta je za drugu polovicu 2010. 
godine kada se očekuje raspisivanje natječaja i početak ugradnje razdjelnika. Naime, 
ugradnjom razdjelnika toplinske energije u svakom domu postići će se bolja energetska 
učinkovitost svakog doma i potpuno transparentna naplata troškova grijanja;

 Izrađena je studija isplativosti ulaganja u CNG-punionica (punionica stlačenog prirodnog 
plina), te je u tijeku izbor lokacije i načina financiranja projekta. Također, u cilju postupne 
ugradnje plinskih spremnika u gradske autobuse radi smanjenja emisije CO2 na području 
regije, izvršene su analize mogućnosti korištenja plina kao energenta za gradske 
autobuse;

 U suradnji s Fondom za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, te Regionalnom 
razvojnom agencijom Porin, a u sklopu europskog projekta Bulb,  izmijenjeno je 411 
postojećih svjetiljki javne rasvjete energetski učinkovitim svjetiljkama, što rezultira 
godišnjom uštedom od 90.503 kwh;

 Na 32 lokacije gdje javna rasvjeta nije postojala ili je bila nedostatna, postavljena su nova 
rasvjetna tijela.

Vjerujem da su moji napori na podizanju stupnja energetske učinkovitosti iznimno bitni za 
održivi razvoj Rijeke, a taj smo princip primijenili i u svim novim kapitalnim investicijama kojima je 
investitor Grad, trgovačka i komunalna društva u vlasništvu grada, te gradske ustanove.

Iznimno sam zadovoljan što smo u svibnju 2010. godine otvorili Atletsku dvoranu Kantrida, 
prvi objekt takvog, polivalentnog, tipa u Republici Hrvatskoj, prvenstveno namijenjen za treninge 
atletičara, no i za druge sportove (košarka, rukomet, mali nogomet, tenis, stolni tenis, aerobic, i dr.). 
Dodatna posebnost ove dvorane je što ima ugrađenu penjačku stijenu. Također, u tijeku je izgradnja 
završne, V. faze bazenskog kompleksa koja obuhvaća izgradnju 25 metarskog bazena za skokove u 
vodu, rekonstrukciju postojećih tribina na olimpijskom bazenu i izgradnju novih tribina uz bazen za 
skokove u vodu, te uređenje šetnice i plažnog  pojasa.

Završeni su radovi izgradnje stanova po Programu društveno poticane stanogradnje na 
Rujevici, koji uključuju izgradnju četiri identična stambena objekta smještena neposredno iza dvije 
stambeno-poslovne građevine već izgrađene na toj lokaciji po istom modelu. Stanovi su 
projektirani i građeni na način da se osigurava kvalitetniji standard stanovanja, udobnost i kvaliteta 
življenja sa visokom opremljenosti stambenih jedinica. U okolišu objekata, pored internih 
prometnica sa zapadne i južne strane objekata te vanjskog parkirališta, uređene su zelene 
površine. Cjelokupna investicija vrijedna je preko 50,4 mil. kuna u koji iznos je uključeno 9,3 mil. 
kuna državnih poticajnih sredstava dok je Grad Rijeka kroz vrijednost zemljišta te priključaka na 



komunalnu infrastrukturu i uređenje okoliša građevina osigurao sredstva u visini 10,2 mil. kuna. 
Konačna jedinična cijena stanova utvrđena je u visini 1.070 eura, te je izvršena primopredaja 
ključeva kupcima.

Također, inzistirao sam na kvalitetnoj pripremi kapitalnih projekata u sektoru kulture. 
Smatram posebno važnim što su završeni konzervatorsko-restauratorski radovi na Upravnoj zgradi 
bivše tvornice šećera i to: na zidnom osliku, štuko dekoraciji i kaljevim pećima u tri prostorije 
drugog kata. Hrvatski restauratorski zavod izradio je virtualnu šetnju po prostorijama Upravne 
zgrade, odnosno panorame prostorija u kojima su se odvijali restauratorski radovi, a koje su 
dostupne posjetiteljima putem web stranice Grada Rijeke. U tijeku su i pripreme i svih ostalih 
kapitalnih projekata u kulturi kao što su: završetak izvedbenog projekta rekonstrukcije zgrade 
Filodrammatice, postupak lokacijske dozvole za gradnju rimskog principija, završetak pregleda 
motornog broda Galeb u suhom doku, izrada projekta obnove i rekonstrukcije Dominikanskog 
samostana, izrada projekta za obnovu pročelja HNK Ivana pl. Zajca, radovi i pripreme za obnovu 
pročelja unutar zaštićene urbanističke cjeline grada Rijeke, investicijsko održavanje i sanacija 
gradine Trsat, te izrada projektne dokumentacije sanacije i rekonstrukcije mauzoleja Kopajtić-
Battagliarini kao dijela spomeničke baštine groblja Kozala i Trsat.

Temeljem provedenog javnog nadmetanja za izgradnju dječjeg vrtića Srdoči, odabrani 
izvođač  započeo je  s radovima 15. lipnja 2010. godine. Osim toga, u tijeku je priprema projektne 
dokumentacije za izgradnju novih dječjih vrtića na Pehlinu i Rastočinama. Čitav niz raznovrsnih 
programa iz područja odgoja i školstva, koji je ostvaren tijekom proteklih šest mjeseci, govore o 
tome da su opravdana sva ulaganja koje Grad Rijeka čini u području ovog sektora. Posebno bih 
naglasio projekt "Rijeka pliva" koji je obuhvatio 760 učenika, kao i projekt "Razmjene školskih 
udžbenika" u organizaciji riječke udruge Dijalog. Zanimljivo je spomenuti da je gradska ustanova 
Dom mladih Rijeka pripremila prvi riječki mjuzikl "Novi dan". U akcijskom programu za mlade za 
2010. godinu, kojeg je Gradsko vijeće usvojilo, obuhvaćene su brojne aktivnosti za mlade u svim 
sektorima, a koje se provode putem svih odjela gradske uprave.

Podaci Odjela gradske uprave za provedbu dokumenata prostornog uređenja i građenje 
tijekom 2010. godine dobro prikazuju opću investicijsku aktivnost na području Grada Rijeke. U 
prvih šest mjeseci ove godine zaprimljeno je 1.089 predmeta što ukupno čini 1.440 predmeta u 
radu od čega je riješen 1.191 predmet uz 249 neriješenih predmeta. Prosječni broj mjesečno 
zaprimljenih predmeta iznosi 180 što je približno smanjenje od 10% u odnosu na 2009. godinu. 
Dakle, očito je da je ekonomska kriza dijelom utjecala i na smanjenje novih privatnih investicija na 
području Grada Rijeke. No, postoje i iznimno dobri primjeri investiranja privatnog sektora koji 
ukazuju na izvjestan "tržišni optimizam", a takav je primjer početak izgradnje Zapadnog 
trgovačkog centra kojeg vode austrijski investitori uz angažiranje hrvatskih građevinskih tvrtki.

Želim naglasiti da osim prethodno navedenih aktivnosti čiji su rezultati vidljivi svim Riječanima, 
postoji i čitav niz aktivnosti unutar gradske uprave, a koje predstavljaju rad na novim projektima. U 
izvještajnom razdoblju, doneseni su i novi prostorni planovi i to Detaljni plan uređenja stambenog 
područja Rastočine i Urbanistički plan uređenja gradskog područja Gornja Drenova, a u izradi je 
nekoliko prostornih planova, projekata uređenja javnih površina, te razvojnih projekata Grada Rijeke. U 
tijeku je priprema čitavog niza lokacija za stanogradnju po modelu društveno poticajne stanogradnje, te 
pripreme gradskih lokacija koje će biti ponuđene privatnom sektoru putem javnih natječaja. Upravo ove 
aktivnosti unutar Odjela gradske uprave za razvoj, urbanizam, ekologiju i gospodarenje zemljištem 
uvjet su naših daljnjih investicijskih aktivnosti, kako za gradske investicije, a tako i za nove investicije 
privatnog sektora. Bitno je naglasiti da su Ured za financijsko poslovanja i kontrole i Ured za unutarnju 
reviziju intenzivno radili na ustrojavanju mape poslovnih procesa Grada, a što je jedna od pretpostavki 
za daljnje razvijanje financijskog upravljanja i kontrola sukladno Europskim standardima. 

Pokrenuli smo i novi gradski portal Moja Rijeka u sklopu kojeg je uspostavljena tehnička 
podrška za audio i video prijenos događanja u Gradskoj vijećnici putem interneta, a na internet 
portalu Grada objavljena je mogućnost uvida u osobne predmete i akte iz područja prostornog 
uređenja i izgradnje. Na internet portalu Grada postavljena je nova aplikacija Registar ulica koja 
pruža informacije o porijeklu naziva svih riječkih ulica. Smatram značajnim to što su informatički 
podržani novi načini obračuna obveze plaćanja komunalnih usluga, te što je značajno unaprijeđen 



informacijski sustav za potrebe prometnog redarstva vezano za postupanje po prekršajnim 
nalozima.

Tijekom izvještajnog razdoblja poticao sam aktivnosti mjesne samouprave. U svibnju su 
provedene aktivnosti na pripremi, a potom su 30. svibnja ove godine provedeni izbori za sva 34 
vijeća mjesnih odbora na području Grada Rijeke. Sredinom lipnja konstituirana su i sva 34 vijeća 
mjesnih odbora, a nadam se da će u narednom razdoblju svojim aktivnostima pridonijeti kvaliteti 
života građana u svim gradskim naseljima. Već je prethodno u travnju osnovan novi, 34. po redu, 
mjesni odbor Gornji Zamet. Također, u prvoj polovici godine realizirana su četiri projekta, "Riječkog 
programa lokalnog partnerstva" unutar kojeg se uređuju igrališta, zelene površine, fasade i drugo 
unutar naselja.

U sklopu koncepta razvoja urbanog turizma, Grad Rijeka je u izvještajnom razdoblju 
organizirao značajan broj međunarodnih javnih manifestacija u sportu i tehničkoj kulturi, a 
posebno je bila dinamična aktivnost kulturnog sektora. Sve te aktivnosti značajno su pridonijele 
atraktivnosti Rijeke, što je jedan od strateških ciljeva koje sam zacrtao u svojim Smjernicama. U 
izvještajnom razdoblju održano je desetak velikih međunarodnih, tradicionalnih i prigodnih 
sportskih manifestacija, od kojih posebno ističemo: Svjetsko juniorsko kuglačko prvenstvo, 
Svjetsko prvenstvo u motociklizmu, Europsko seniorsko prvenstvo u šahu, i Adriatic slalom-Europa 
Cup. Od tradicionalnih sportskih manifestacija svakako treba istaći uspješnu organizaciju 
ovogodišnje Jedriličarske regate Fiumanka i ulične utrke Homo si teć. Značajno je istaći da je 
pripremljena i u roku podnesena kandidatura Grada Rijeke za XVIII. Mediteranske igre 2017. 
godine. Nažalost, dosadašnje informacije iz Vlade Republike Hrvatske ne idu nam u prilog jer do 
sada nisu prihvatili traženo jamstvo za izgradnju studentskog naselja u okviru Sveučilišnog 
kampusa, a koje bi bilo u funkciji smještaja sportaša tijekom održavanja igara. Navedeno 
očitovanje države je krajnje problematično jer se studentsko naselje unutar Sveučilišnog kampusa 
mora izgraditi bez obzira na dobivanje domaćinstva Mediteranskih igara, a bez podrške Vlade 
Republike Hrvatske kandidatura Rijeke ne može biti prihvaćena zbog formalnog nedostatka jednog 
priloga u prijavi. Nadamo se da će nastavak razgovora na ovu temu, a posebno u suradnji sa 
Sveučilištem u Rijeci, dovesti do traženog minimalnog jamstva države.

Posebno želim naglasiti povećanje komercijalnih aktivnosti u objektima sporta i tehničke 
kulture kojima upravlja gradska tvrtka Rijeka sport. U Centru Zamet, osim sportskih programa 
(treninzi, natjecanja, velika međunarodna sportska natjecanja), održali su se i zabavni programi 
(koncerti M.Mrvice, Ricchi e Poveri, MIK; izložbe, konferencije; predavanja; seminari; posebna 
događanja na trgu) te rekreacijski program (zumba, pilates, yoga i dr.). Bazeni Kantrida bilježe 
neprestani rast posjeta građana u rekreativne svrhe (dnevne i mjesečne ulaznice). Također, 
zanimljivo je istaći da je Centar Zamet u prvoj polovici 2010. godine dobio još dvije nagrade: 
Archdaily arhitektonski portal dodijelio je nagradu za najbolju građevinu godine u kategoriji sport za 
2009.godinu te nagrada Vladimir Nazor Ministarstva kulture za područje arhitekture i urbanizma za 
2009.godinu.

Tehnička kultura je tijekom izvještajnog razdoblja organizirala zanimljive manifestacije koje su 
bile u funkciji promocije tehničke kulture, ali i sa vrlo zanimljivim i dobro promoviranim javnim 
programima. Posebno želim istaći Svjetski padobranski kup Rijeka 2010. Također smatram da je 
iznimno uspješan bio i ovogodišnji Aviomiting 2010. koji se održao na riječkom nebu iznad Bazena 
Kantrida tijekom kojeg se okupio veliki broj posjetitelja koji su bili posebno oduševljeni atraktivnim 
nastupom ekipe Krila Oluje – Hrvatskog ratnog zrakoplovstva. Astronomski centar Rijeka, kao objekt 
tehničke kulture, kroz razne programe i posebna događanja (seminari, predavanja, konferencije i 
dr.) surađuje s različitim ciljnim skupinama korisnika – predškolska i školska djeca, građani, 
studenti, turističke grupe iz zemlje i inozemstva, poslovni sektor i udruge. Astronomski centar 
Rijeka postao je član Međunarodnog udruženja planetarija (International Planetarium Society –
IPS), a tim povodom je u Rijeci organiziran prvi Međunarodni dan planetarija u Hrvatskoj. 

Kulturne manifestacije u Rijeci su bile mnogobrojne, raznolike i s iznimno velikim brojem 
posjetitelja. Treba navesti da je u razdoblju od siječnja 2010. do lipnja 2010. godine realizirano 
ukupno 154 kulturnih programa s 48.458 posjetitelja. Posebno bih istaknuo 17. Međunarodni 
festival malih scena – Rijeka i Festival europske kratke priče.  Zanimljivo je istaći da je u prvih šest 
mjeseci ove godine u Art-kinu je održano 387 projekcija, a prikazana su 203 filmska programa. 



Važno je istaknuti da je riječka publika bila u prilici vidjeti filmove s gotovo svih vodećih hrvatskih 
filmskih festivala. U Hrvatskom kulturnom domu, na sceni u atriju i u galeriji Kortil, održan je 
ukupno 241 program na kojem je bilo ukupno 33.130 posjetitelja. U Filodrammatici, u velikoj i maloj 
dvorani te izložbenom salonu, održala su se ukupno 184 programa na kojima je bilo 15.400 
posjetitelja. Zanimljivo je napomenuti da je montažna pozornica čak 35 puta, za razne programe, 
postavljana na raznim gradskim površinama za razne programe. Sve navedeno svjedoči o vrlo 
intenzivnim aktivnostima kojima se doprinosi atraktivnosti grada za građane, ali i turiste. U cilju 
planskog vođenja Rijeke kao turističke destinacije, usvojio sam Plan aktivnosti na pripremi 
turističke sezone 2010. godine (aktivnosti na prilagodbi infrastrukture turističkoj ponudi, događaji u 
Rijeci, aktivnosti na promociji turističke ponude i projekti na unapređenju turističke ponude). 
Smatram značajnim spomenuti i skup koji se održao u Rijeci, a kojeg je organizirao Grad Rijeka u 
suradnji s međunarodnom udrugom Les Rencontre, a okupio 70-tak domaćih i inozemnih predstavnika 
lokalnih uprava, međunarodnih organizacija, i stručnjaka iz područja kulture i turizma. Skup se bavio 
pitanjem idemo li prema novom kulturnom turizmu, a prezentirana su zanimljiva iskustva europskih 
gradova dok su u sklopu Riječke deklaracije donesene preporuke za razvoj kulturnog turizma. 

U cilju daljnjeg razvoja Rijeke kao centra turističke regije, podržao sam zanimljive nove 
inicijative. Tako sam podržao osnivanje trgovačkog društva Žičara Učka d.o.o. s udjelom od 
100.000 kn, u cilju pripreme podloge za gradnju, upravljanje i gospodarsko korištenje žičare zbog 
razvoja novog turističkog proizvoda koji će doprinijeti razvoju cijele regije. Trgovačko društvo 
Žičara učka d.o.o. osnovano je od strane 8 jedinica lokalne i regionalne samouprave, 27 pravnih i 
169 fizičkih osoba, a Grad Rijeka se priključio ovoj inicijativi u cilju razvoja turističke destinacije 
Kvarner. Također, u cilju povećanja atraktivnosti javnih gradskih prostora, podržao sam inicijativu 
Muzeja moderne i suvremene umjetnosti da se u Rijeci, na javnom prostoru u užem središtu 
grada, postavi skulptura Ivana Kožarića pod nazivom Hodač. Skulptura je postavljena u svibnju na 
Korzu, a u pripremi je postavljanje još nekoliko skulptura uglednih umjetnika. U izvještajnom 
razdoblju inzistirao sam na pravodobnoj pripremi riječkih plaža za ljetnu sezonu, te na održavanju 
zelenih površina i cvjetnih nasada. Drago mi je što dobivamo pohvale za cvjetno uređenje Korza i 
drugih javnih površina, a dobra posjećenost novog igrališta za odbojku na pijesku (plaža kod 
stadiona na Kantridi) govori o tome da građani i posjetitelji žele više ovakvih sadržaja, na čemu ću 
inzistirati i u nastavku.

Na internet portalu Turističke zajednice Grada Rijeke postavljena je aplikacija "Suvenir web 
shop" putem kojeg je moguće kupiti dvadesetak originalnih riječkih suvenira. Zona besplatnog 
bežičnog interneta u Rijeci proširena je na nove lokacije i to: Autobusni kolodvor na Žabici, 
pomorski putnički terminal i Koblerov trg. 

Vjerujem da će i novi projekti koje razvijaju predstavnici privatnog sektora također pridonijeti 
atraktivnosti Rijeke, ali i otvaranju novih radnih mjesta u uslužnom sektoru. Jedno od takvih 
inicijativa je i poduzetnički poduhvat tvrtke Jedinstvo d.d. Krapina koja se prijavila na natječaj za 
kupovinu preostalih bivših proizvodnih hala Torpeda d.d. u stečaju. Nakon punih deset godina, 
koliko traje stečaj ove tvornice, na hrvatskom tržištu se pronašao kupac koji se spreman investirati 
u obnovu nekretnina i u njima razviti nove poduzetničke sadržaje. Podržao sam napore tvrtke 
Jedinstvo d.d. Krapina, kao jedinog ponuđača na natječaju, te privatnog investitora uputio u 
suradnju sa svim gradskim odjelima i komunalnim društvima kako bi se čim prije izvršila 
revitalizacija nekretnina i otvorila nova radna mjesta. 

Zasigurno je da izlaska iz krize nema bez investicija koje mora pokrenuti i privatni sektor, ali 
niti bez aktivnog sudjelovanja u postupku pristupanja Hrvatske u punopravno članstvo Europske 
unije (u nastavku: EU). Stoga sam posebnu pozornost u izvještajnom razdoblju pridao pripremi 
gradskih projekata za prijavu prema kohezijskim i strukturnim fondovima, te fondu za regionalni 
razvoj EU. S tim u vezi, učestvovao sam u javnoj raspravi koju je organizirao Središnji državni ured 
za razvojnu strategiju i koordinaciju fondova EU, a predložio sam izvjesna poboljšanja unutar 
operativnih programa kojima su definirani prioriteti Hrvatske u odnosu na strateške ciljeve EU. 
Unutar statističke regije Jadranske Hrvatske određeni su prioriteti projekata na regionalnoj razini i 
to: održivo gospodarenje prirodnim i kulturnim vrijednostima u svrhu jačanja konkurentnosti regije, 
razvoj regionalne infrastrukture, jačanje konkurentnosti poslovnog sektora, zaštita okoliša i 
razminiranje.



Shodno utvrđenim prioritetima na nacionalnoj i regionalnoj razini, Grad Rijeka je   pripremio 
internu bazu gradskih projekata pripremljenih za financiranje od strane strukturnih i kohezijskih 
fondova, te fonda za regionalni razvoj EU. Također, interna baza gradskih projekata dio je 
regionalne baze EU projekata koju će objediniti Regionalna razvojna agencija Porin tijekom izrade 
Županijske strategije, a u okviru Županijskog partnerskog vijeća. U suradnji sa Ministarstvom 
regionalnog razvoja šumarstva i vodnoga gospodarstva prijavio sam gradske projekte za bazu 
projekata Jadranske Hrvatske koja se objedinjava pri nadležnom ministarstvu.

No, najznačajnije smatram to što je Grad Rijeka tijekom izvještajnog razdoblja prijavio više 
projekata za financiranje od strane predpristupnih fondova EU, pri čemu su dva projekta iz 
područja energetike u partnerstvu s trgovačkim društvom Energo d.o.o. Rijeka. Grad Rijeka, kao 
nositelj projekta, prijavio je i projekt "Laboratorij kreativnih industrija" na natječaj IPA-prekogranična 
suradnja Slovenija-Hrvatska s ciljem razvoja odgovarajuće infrastrukture za poticanje 
poduzetništva u kreativnom sektoru i stvaranja suradnje kreativnih mladih ljudi. Istodobno svrha 
projekta je i poticanje i razvoj tvrtki koje se bave kreativnim industrijama. Također, Grad Rijeka je s 
partnerima prijavio projekt za pomoć u zapošljavanju socijalnih skupina i to na natječaj IPA IV –
komponenta Mladi na tržištu rada. U suradnji sa Sveučilištem u Rijeci, Grad Rijeka je kao partner 
uključen u projekt Poslovna škola za studente sa ciljem stvaranja kompetencije mladih potrebne 
tržištu rada i jačanje partnerskih veza između gospodarstva i obrazovnog sustava, prijavljenog na 
isti natječaj. Kao suradnici uključeni smo u projekt "Izvozni konzorcij" prijavljen na natječaj IPA-
prekogranična suradnja Slovenija-Hrvatska s ciljem edukacije i potpore poduzetnicima na izvoznim 
aktivnostima. Rezultati ovih natječaja bit će poznati tijekom 2011. godine, ali je iznimno važno da 
se gradska uprava, komunalna i trgovačka društva u vlasništvu Grada, kao i gradske ustanove u 
partnerstvu sa nevladinim udrugama i Sveučilištem intenzivno sudjeluju u postupku prijave 
projekata za EU fondove. Temeljem provedbe Zakona o regionalnom razvoju, sudjelovao sam u 
aktivnostima oko prilagodbe Regionalne razvojne agencije Porin d.o.o. Rijeka (u nastavku: RRA 
Porin) novim zakonskim uvjetima. Naime, sukladno navedenom zakonu RRA Porin je u postupku 
dobivanja uloge regionalnog koordinatora za EU projekte s čim u vezi je odlukom Župana 
Primorsko-goranske županije u tijeku njihova registracija u državni upisnik. Također, u ovom 
postupku se potvrdila ispravnost naših prethodnih odluka o osnivanja i transformacijama RRA 
Porin u pravcu izrade regionalnih projekata i projekata za EU. Razdoblje koje je pred nama 
zasigurno će biti obilježeno vrlo dinamičnim aktivnostima oko financiranja projekata od strane EU 
fondova, pa sam stavio poseban naglasak na timski rad putem kojeg će se izvršiti koordinacija svih 
projekata za financiranje od strane EU fondova. 

Grad Rijeka je potpisao sporazum sa Središnjim državnim uredom za e-Hrvatsku i 
Hrvatskom akademskom i istraživačkom mrežom (CARNet) o suradnji na razvoju elektroničke 
komunikacijske mreže i usluga, odnosno izgradnje zajedničke optičke mreže, a čime će se 
poboljšati kvaliteta usluga velikog broja institucija koje pružaju usluge građanima.

Zbog ograničenosti obujma ovog Izvješća koje podnosim Gradskom vijeću nisam u 
mogućnosti detaljnije navesti sve aktivnosti koje sam provodio putem odjela gradske uprave, 
komunalnih i trgovačkih društava u vlasništvu Grada Rijeke, kao i gradskih ustanova. Iskreno 
vjerujem da Izvješće o mom radu u razdoblju 01.01.-30.06.2010. godine ukratko govori o mojim 
velikim naporima da u iznimno lošim kriznim uvjetima vodim Rijeku u pravcu daljnjeg razvoja, ali i 
novog pozicioniranja na karti Europe i svijeta.
  



2. Aktivnosti gradonačelnika kao nositelja izvršne vlasti

I u razdoblju do 1. siječnja do 30. lipnja 2010. godine nastavljena je praksa sazivanja 
Gradonačelnikovih kolegija kojima prisustvuju zamjenici gradonačelnika i pročelnici upravnih tijela 
gradske uprave, a s obzirom da zakonodavac i dalje nije pobliže normirao način ostvarivanja 
javnosti rada izvršnog tijela jedinice lokalne samouprave. Na Gradonačelnikove kolegije pozivaju 
se predstavnici medija.

Prijedlozi koje upravna tijela upućuju gradonačelniku na razmatranje i akti koje je donio 
gradonačelnik objavljuje na web stranicama Grada Rijeke. O radu i odlukama koje su donesene u 
razdoblju između sazivanja dva Kolegija uz nazočnost medija, izvješćuje se javnost u obliku 
informacija koje sadrže sve razmatrane prijedloge i donesene odluke te se objavljuju na web 
stranicama grada. Obavijest o održavanju Gradonačelnikovog kolegija objavljuje se i na 
novopokrenutom portalu www.mojarijeka.hr.

Od 1. siječnja do 30. lipnja 2010. godine održano je 16 Gradonačelnikovih kolegija. 
Razmatrano je i doneseno ukupno 575 zaključaka.

Sukladno ovlaštenjima iz članka 58. Statuta Grada Rijeke utvrđeno i podneseno je 
Gradskom vijeću (u nastavku: GV) ukupno 50 prijedloga akata i to kako slijedi:

- na 8. sjednici GV održanoj 25. veljače 2010. godine podnio je 14 prijedloga;
- na 9. sjednici GV održanoj 1. travnja 2010. godine podnio je 10 prijedloga;
- na 10. sjednici GV održanoj 29. travnja 2010. godine podnio je 3 prijedloga
- na 11. sjednici GV održanoj 27. svibnja 2010. godine podnio je 13 prijedloga.
- na 12. sjednici GV održanoj 30. lipnja 2010. godine podnio je 10 prijedloga

Dio prijedloga utvrđen je i podnesen zbog provedbe usklađenja normativnih akata Grada 
Rijeke uslijed izmjena u ustrojstvu lokalne i područne (regionalne) samouprave. S početkom 
primjene odredbi izmjena Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i Zakona o 
izborima općinskih načelnika, gradonačelnika, župana i gradonačelnika Grada Zagreba ex lege su 
prestale važiti sve odredbe statuta koje su u suprotnosti s odredbama navedenih zakona. 
Najvažniji prijedlozi u tom smislu su

 Prijedlog odluke o ustrojstvu upravnih tijela Grada Rijeke (prijedlog utvrđen 23. ožujka 
2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 1. travnja 2010. godine)

 Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o ustrojavanju Ureda za financijsko 
upravljanje i kontrole (prijedlog utvrđen 23. ožujka 2010. godine, GV ga je usvojilo na 
sjednici 1. travnja 2010. godine)

 Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o ustrojavanju Ureda za unutarnju 
reviziju Grada Rijeke (prijedlog utvrđen 23. ožujka 2010. godine, GV ga je usvojilo na 
sjednici 1. travnja 2010. godine)

 Prijedlog odluke o određivanju plaće i drugih prava gradonačelnika i zamjenika 
gradonačelnika Grada Rijeke (prijedlog utvrđen 21. svibnja 2010. godine, GV ga je 
usvojilo na sjednici 27. svibnja 2010. godine)

 Prijedlog odluke o visini naknade za rad zamjenika gradonačelnika Grada Rijeke 
(prijedlog utvrđen 21. svibnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 27. svibnja 
2010. godine)

Gradskom vijeću upućeni su i Prijedlog statutarne odluke o izdvajanju dijela područja 
Mjesnog odbora Zamet i osnivanju Mjesnog odbora Gornji Zamet i Prijedlog odluke o 
područjima, granicama i sjedištima mjesnih odbora na području grada Rijeke.

Prijedlozi su utvrđeni 23. ožujka 2010. godine, a GV ih je usvojilo na sjednici 1. travnja 2010. 
godine.

Sukladno odredbama Zakona o proračunu ("Narodne novine", broj 87/08) i ovlaštenju iz 
članka 58. Statuta Grada Rijeke proslijeđeno je Gradskom vijeću na razmatranje i usvajanje i 
sljedeće prijedloge:

Prijedlog godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Grada Rijeke za 2009. godinu (prijedlog je 
utvrđen 16. lipnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 30. lipnja 2010. godine)



 Prijedlog prvih izmjena i dopuna Proračuna Grada Rijeke za 2010. godinu (prijedlog je 
utvrđen 16. lipnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 30. lipnja 2010. godine)

 Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Rijeke za 2010. 
godinu (prijedlog je utvrđen 16. lipnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 30. 
lipnja 2010. godine)

U okviru svojih nadležnosti za utvrđivanje prijedloga za donošenje dokumenata prostornog 
uređenja koje proizlaze iz Zakona o prostornom uređenju i gradnji ("Narodne novine" broj 76/07 i 
38/09) Gradskom vijeću je proslijedio na razmatranje i usvajanje:

 Prijedlog odluke o izradi izmjena i dopuna Detaljnog plana uređenja sportsko-
rekreacijskog područja Kantrida (prijedlog je utvrđen 23. ožujka 2010. godine, GV ga je 
usvojilo na sjednici 1. travnja 2010. godine)

 Konačni prijedlog odluke o donošenju Detaljnog plana uređenja dijela stambenog 
područja Rastočine (prijedlog je utvrđen 13. svibnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na 
sjednici 27. svibnja 2010. godine)

 Konačni prijedlog odluke o donošenju Urbanističkog plana uređenja gradskog područja 
Gornja Drenova (prijedlog je utvrđen 18. svibnja 2010. godine, GV ga je usvojilo na 
sjednici 27. svibnja 2010. godine)

Sukladno odredbama Zakona o prostornom uređenju i gradnji na javnu raspravu je upućen 
Prijedlog odluke o donošenju Detaljnog urbanističkog plana višestambenih građevina po programu 
POS-a (prijedlog utvrđen 26. siječnja 2010. godine).

Značajno je istaknuti i sljedeće prijedloge koje je gradonačelnik uputio Gradskom vijeću, a 
koji se odnose na područje energetskog razvitka grada, razvitka turizma, sporta, brige o mladima, 
razvoja poduzetništva i međunarodne suradnje. To su

 Prijedlog Akcijskog plana održivog razvitka Grada Rijeke/SEAP (prijedlog utvrđen 19. 
svibnja, GV ga usvojilo na sjednici 27. svibnja 2010. godine)

 okvirni Prijedlog Društvenog ugovora trgovačkog društva ŽIČARA UČKA d.o.o. (prijedlog 
utvrđen 10. veljače, GV ga usvojilo na sjednici 25. veljače 2010. godine)

 Prijedlog odluke o isticanju kandidature Grada Rijeke za organizaciju XVIII. Mediteranskih 
igara 2017. godine (prijedlog utvrđen 11. veljače, GV ga je usvojilo na sjednici 25. veljače 
2010. godine)

 Prijedlog Akcijskog plana Programa za mlade Grada Rijeke za 2010. godinu (prijedlog utvrđen 
16. veljače, GV ga je usvojilo na sjednici 25. veljače 2010. godine)

 Prijedlog izmjena i dopuna Općih mjera poticanja razvoja poduzetništva na području 
Grada Rijeke (prijedlog utvrđen 16.veljače 2010. godine, GV ga je usvojilo na sjednici 
25.veljače 2010. godine)

 Prijedlog odluke o sklapanju Sporazuma o prijateljstvu i suradnji Grada Rijeke (Republika 
Hrvatska) i Grada Rima (Republika Italija) (prijedlog utvrđen 18. svibnja 2010. godine, GV 
ga je usvojilo na sjednici 27. svibnja 2010. godine)

Na temelju odredbe članka 59. Statuta Grada Rijeke gradonačelnik je podnio 
Gradskom vijeću IZVJEŠĆE O RADU ZA RAZDBOLJE OD 19. SVIBNJA DO 31. PROSINCA 
2010. GODINE. GV Izviješće je prihvatilo na sjednici 25. veljače 2010. godine.

Gradskom vijeću gradonačelnik je uputio 9 informacija i izviješća od koji se izdvajaju:
 Godišnje izviješće o radu Zaklade Sveučilišta u Rijeci za 2010. godinu
 Izvješće o financiranju programa, projekata i aktivnosti udruga iz Proračuna Grada Rijeke
 Izvješće o analizi stanja sustava zaštite i spašavanja na području grada Rijeke u 2009. 

godini
 Informacija o odnosu Grada Rijeke i trgovačkog društva TRŽNICE RIJEKA od 1992. 

godine do danas 
 Izviješće o radu komunalnih i trgovačkih društava u vlasništvu ili većinskom vlasništvu 

Grada za 2009. godinu

Gradskom vijeću upućeno je i 10 očitovanja na prijedloge drugih ovlaštenih predlagatelja, 
između ostalog i očitovanja na:

 Prijedlog odluke o imenovanju intedantice Hrvatskog narodnog kazališta Ivana pl. Zajca
 prijedloge Odbora za javna priznanja GV Grada Rijeke za 2010. godinu



 Prijedlog programa rada Savjeta mladih Grada Rijeke za 2010. godinu 
 Prijedlog zaključka Kluba PGS-a o sanaciji nebodera Franje Čandeka 8 (uz 

gradonačelnikovu informaciju o navedenoj problematici s prijedlozima zaključaka)

Sukladno ovlaštenjima iz Zakona i Statuta gradonačelnik je donio i 19 akta koji su 
objavljeni u "Službenim novinama Primorsko-goranske županije" i to: .

 Plan dimnjačarskih područja 
 Plan prijema u službu u Grad Rijeku za 2010. godinu 
 Program provođenja preventivne i obvezne preventivne dezinfekcije, dezinsekcije i 

deratizacije kao posebne mjere na području grada Rijeke za 2010. godinu 
 Pravilnik o obliku i sadržaju dozvole za obavljanje autotaksi prijevoza, vođenju upisnika o 

izdanim dozvolama te visini naknade za izdavanje dozvole 
 Odluka o maksimalnom iznosu cijene usluge autotaksi prijevoza na području grada Rijeke 
 Odluka o utvrđivanju visine naknade za korištenje nužnog smještaja
 Odluka o stavljanju izvan snage Odluke o osnivanju Povjerenstva za borbu protiv 

ovisnosti
 Rješenje o stavljanju izvan snage Rješenja o imenovanju predsjednika, potpredsjednika i 

članova Povjerenstva za borbu protiv ovisnosti 
 Rješenje o stavljanju izvan snage Rješenja o razrješenju i imenovanju članova 

Povjerenstva za borbu protiv ovisnosti 
 Odluka o ustrojavanju motriteljsko-dojavne službe
 Plan motrenja, čuvanja i ophodnje otvorenog prostora i građevina za koje prijeti povećana 

opasnost od nastajanja i širenja požara
 Odluka o dodjeli likovne nagrade Ivo Kalina za 2009. godinu 
 Odluka o stavljanju izvan snage Odluke o osnivanju Povjerenstva za ocjenu arhitektonske 

uspješnosti idejnog projekta 
 Poslovnik o radu Povjerenstva za ocjenu arhitektonske uspješnosti idejnog projekta 
 Rješenje o imenovanju Povjerenstva za ocjenu arhitektonske uspješnosti idejnog projekta 
 Odluka o raspisivanju izbora za članove vijeća mjesnih odbora na području Grada Rijeke
 Rješenje o imenovanju izbornog povjerenstva za provedbu izbora za članove vijeća 

mjesnih odbora na području grada Rijeke 
 Odluka o izmjeni Odluke o maksimalnom iznosu cijene usluge autotaksi prijevoza na 

području grada Rijeke 
 Cjenik građevinskog zemljišta 

Sukladno ovlaštenju iz Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Rijeke za 2010. godinu 
gradonačelnik je donio i 4 odluke o korištenju sredstva Proračunske zalihe u Proračunu Grada Rijeke 
za 2010. godinu, o čemu je podnio posebna izviješća Gradskom vijeću Grada Rijeke.

Sukladno svojim ovlaštenjima iz zakona i Statuta Grada Rijeke gradonačelnik je donio i 
sljedeće akte:

 Odluku o načinu utvrđivanja plaće
 Odluku o pravima i obvezama dužnosnika Grada Rijeke Osnovni programski i financijski 

okvir HNK Ivana pl. Zajca za razdoblje od 2011. do 2014. godine 
 Obvezne upute o pravima i dužnostima promatrača te načinu praćenja izbora za članove 

vijeća mjesnih odbora na području Grada Rijeke
 Odluku o dodjeli nagrada učenicima i prosvjetnim radnicima-mentorima za posebna 

postignuća na državnim i međunarodnim natjecanjima, susretima i smotrama u školskoj 
2008/2009. godini 

 Odluku o izmjenama Odluke o dodjeli nagrada učenicima i prosvjetnim radnicima-
mentorima za posebna postignuća učenika na državnim i međunarodnim natjecanjima, 
susretima i smotrama u školskoj 2008./2009. godini 

U ovom izvještajnom razdoblju, na temelju diskrecijskog prava gradonačelnika, dodijeljena su 
u najam dva gradska stana građanima čiji su priznati rezultati rada značajni za Grad Rijeku, 
odnosno ocjenjeno je da su iste osobe od izuzetnog značaja za funkcioniranje djelatnosti u kojoj su 
zaposleni: 



 Odlukom od 4. ožujka 2010. godine dodijeljen je stan Snježani Pejčić, članici Streljačkog 
kluba "Lokomotiva" i osvajačici odličja na OI u Pekingu 2008. godine (stan u Rijeci, 
površine 56,91 m2)

 Odlukom od 4. ožujka 2010. godine dodijeljen je stan Tanji Smoje, glumici Hrvatske 
drame HNK Ivana pl. Zajca (stan u Rijeci, površine 50,86 m2)

3. Aktivnosti gradonačelnika na promociji razvojnih mogućnosti Rijeke

3.1. Otvorena gradska uprava u promociji grada

Promocija grada i njegovih razvojnih mogućnosti te nastavak procesa decentracizacije u
funkciji kvalitetnije, transparentne i otvorene gradske uprave kao servisa građanima i dalje su
okosnica rada gradonačelnika sukladno usvojenim mandatnim Smjernicama.

Nadalje, gradonačelnik je u izvještajnom razdoblju svojim doprinosom sudjelovao i u radu 
Udruge gradova u Republici Hrvatskoj, Upravnoga vijeća Lučke uprave Rijeka te Savjeta 
Sveučilišta u Rijeci, kao i saborskoga Odbora za lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu.  

Sve odluke koje donosi gradonačelnik i koje se predlažu za usvajanje na Gradskome vijeću i
dalje se donose na potpuno transparentan način i to objavom informacija prije njihova donošenja te
objavom svih donesenih zaključaka uz nazočnost medija na kolegijima gradonačelnika koji se u
pravilu održavaju dva puta mjesečno ili češće. Na taj način građani mogu dobiti pravovremenu i
potpunu informaciju o radu gradonačelnika i gradske uprave, realizaciji programa i projekata te
svih razvojnih smjernica Grada Rijeke

U prvih 6 mjeseci 2010. godine gradonačelnik je održao više od 230 sastanaka s aktualnim ili 
potencijalnim investitorima u razne projekte na području Grada Rijeke i na taj način izravno poticao 
što kvalitetniju i efikasniju potporu Grada Rijeke u takvim razvojnim projektima. Grad Rijeka i 
gradonačelnik aktivno su se uključili u rad Hrvatskoga investicijskoga foruma koji su zajednički 
organizirali Agencija za poticanje inozemnih ulaganja  i EBRD predstavivši zainteresiranim 
investitorima razvojne projekte iz područja turizma, energetike i infrastrukture. 

U istome razdoblju održano je  Izravna komunikacija građana s gradonačelnikom i dalje se 
održava u redovitim mjesečnim terminima za primanje građana pa je gradonačelnik u  
izvještajnome razdoblju na ovaj način primio oko 60  građana. I dalje se kao najčešći probleme ističu 
neriješeno stambeno pitanje, nezaposlenost i imovinsko – pravne odnose. U pisanoj i elektroničkoj 
komunikaciji gradonačelnika u prvoj polovici 2010 godine evidentirano i obrađeno 748 različitih 
dopisa i upita od kojih se najveći dio odnosi na komunikaciju s građanima, zatim s raznim tijelima 
državne i regionalne vlasti te gospodarstvom.  

Tijekom prvih 6 mjeseci ove godine, nastavljena je i aktivna suradnja s medijima s ciljem što 
potpunijega i kvalitetnijega  informiranja građana o aktivnostima i projektima koje gradska uprava 
planira ili provodi. Gradski projekti kontinuirano su predstavljani u gotovo svim riječkim tiskanim i 
elektroničkim medijima, a o aktivnostima ukupnoga gradskog sustava s komunalnim društvima i 
ustanovama te o svim projektima i programima koje grad podupire objavljeno je od siječnja do 
lipnja 2010. godine 8570 članaka i priloga u tiskanim i elektroničkim medijima. 

Informiranje građana kroz razvoj  novih sadržaja i alata na web portalu grada www.rijeka.hr i 
dalje je jedan od prioritetnih ciljeva. U izvještajnom razdoblju  predstavljen je i novi portal grada 
www.mojarijeka.hr koji prateći suvremene trendove i potrebe pruža građanima nove usluge i 
mogućnosti. 

Međunarodne aktivnosti gradonačelnika usmjerene su prema promociji razvojnih 
mogućnosti Rijeke, osobito projekata energetske učinkovitosti, daljnjem razvoju luke i 
uslužnih djelatnosti, te turističkih potencijala grada.

Tako je u veljači 2010. godine gradonačelnik sudjelovao na skupu ICT for Energy Efficiency –
Informatičke i komunikacijske tehnologije za energetsku učinkovitost,  koji je u sklopu mreže važnih 



europskih gradova EUROCITIES u Bruxellesu organizirala  Europska komisija. Tijekom održavanja 
toga skupa  gradonačelnik je potpisao pristup Grada Rijeke Zelenoj digitalnoj povelji, koja većim 
i važnijim europskim gradovima donosi obvezu iznalaženja kreativnih puteva i načina da uz 
primjenu informatičko-komunikacijske tehnologije, u svojim sredinama i šire djeluju na smanjenju 
emisije stakleničkih plinova za 30% do 2020. godine. Potpisnici povelje se također obvezuju da u 
zajedništvu i partnerstvu s drugim gradovima aktivno rade na pitanjima energetske učinkovitosti do 
2011. godine i da razvijaju  sveobuhvatne projekte informatičko-komunikacijske tehnologije te da 
barem 5 pilot projekata realiziraju do 2015. godine.

U ožujku je gradonačelnik sudjelovao na Međunarodnom sajmu i konferenciji Cruise 
Shipping Miami,  jednom od vodećih međunarodnih sajmova, namijenjenoh isključivo poslovnoj 
publici cruiser industrije s više od 10.000 posjetitelja i 1.000 izlagača iz oko 119 zemalja.  Tijekom 
boravka na ovom sajmu i konferenciji u Miami Beachu, gradonačelnik  je s predstavnicima Lučke 
uprave Rijeka prezentirao  mogućnosti i projekte Grada Rijeke, a turističke potencijale predstavili 
su vodeći ljudi riječke, opatijske i kvarnerske turističke zajednice. 

Na inicijativu Grada Rima, u lipnju je gradonačelnik Rijeke je s gradonačelnikom Rima,  
Giannijem Alemannom potpisao potpisao Sporazum o prijateljskoj suradnji gradova Rijeke i 
Rima.  Poticaj sporazumu bili su prijateljstvo te kulturološka bliskost, kao i ocjena da će 
učvršćivanje međusobnih kontakata i suradnja omogućiti povezivanje dvaju naroda, a u širem 
kontekstu Europe i Mediterana. Uspostava suradnje inicirana je tijekom boravka delegacije Grada 
Rima u Rijeci u veljači 2010. godine. 

Gradonačelnik i Jerica Ziherl, ravnateljica MMSU, predstavili su  tijekom boravka u Rimu riječku 
kandidaturu za domaćinstvo Bienala mladih umjetnika Europe i Mediterana  2015.  godine.  

3.2. Protokolarne  i diplomatske aktivnosti gradonačelnika

Izabrani predsjednik Repulike Hrvatske dr. sc. Ivo Josipović boravio je u veljači u Rijeci gdje 
se upoznao s najvažnijim riječkim  razvojnim projektima i gospodarskim subjektima. Uz sjedišta 
Grada Rijeke i Primorsko – goranske županije, obišao je gradilište Sveučilišnoga kampusa na 
Trsatu, Brodogradilište 3. maj, Lučku upravu Rijeka, a susreo se i s vodećim turističkim 
djelatnicima Rijeke i regije. Nakon inauguracije predsjednik Ivo Josipović, boravio je u Rijeci  3. 
svibnja na otvaranju 17. međunarodnog festivala malih scena te 12. lipnja na 11. međunarodnoj 
regati krstaša Fiumanka. 

U prvoj polovici 2010. godine  Grad Rijeku posjetili su veleposlanici  Izraela,  Ukrajine, 
Australije, Malezije, Kanade, Makedonije i Bangladeša. Ove susrete gradonačelnik je iskoristio 
ponajprije za predstavljanje gospodarskih mogućnosti Rijeke i regije te mogućnosti za kulturnu 
suradnju s matičnim zemljama veleposlanika. U Rijeci su tijekom ovoga razdoblja otvoreni počasni 
konzulati Savezne Republike Njemačke te Republike Makedonije.

U izvještajnom razdoblju gradonačelnik je sa zamjenicima i suradnicima održao niz primanja 
u povodu uspjeha riječkih sportaša, putem konferencija za novinare promovirao je sve značajne 
riječke manifestacije, projekte i programe, te je dao podršku nizu javnih promotivnih akcija 
usmjerenih javnome zdravstvu i zaštiti osoba s posebnim potrebama,  očuvanju gospodarskih 
subjekata u regiji, kao i zaštiti prava radnika. 

3.3. Prijateljska suradnja s gradovima

U nizu aktivnosti na suradnji s gradovima prijateljima ističe se potpisivanje sporazuma o 
uspostavi prijateljskih odnosa s Gradom Rimom te proslava 20. obljetnice prijateljskih odnosa 
Rijeke i njemačkoga Neussa  koja je održana sredinom lipnja.  U  izvještajnome razdoblju inicirana 
je suradnja s Fort Lauderdaleom (SAD), a uspostavljeni su i službeni prijateljski odnosi s  gradom 
Cetinjem, te sestrinski odnosi s  kineskim gradom Quingdaoom. 



4. Ostale aktivnosti gradonačelnika

Prva zajednička sjednica Predsjedništva Udruge gradova u Republici Hrvatskoj i 
Skupnost občin Slovenije održana je Podčetrteku u travnju 2010, na temu mogućnosti 
sufinanciranja zajedničkih projekata u okviru IPA programa prekogranične suradnje Hrvatska-
Slovenija. Sjednicom su predsjedavali gradonačelnik Rijeke i gradonačelnik Maribora, Franc 
Kangler, kao predsjednici dvaju udruženja.

Tematska sjednica Odbora za lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu hrvatskoga 
sabora, na kojoj je gradonačelnik sudjelovao kao predsjednik Udruge gradova sredinom travnja,
održana je na temu Očekivanja od državne uprave i lokalne samouprave. 

Drugi forum lokalnih i regionalnih vlasti Mediterana održan je početkom svibnja u 
Barceloni, u organizaciji Mediteranske komisije Unije gradova i lokalnih vlasti, regionalne Vlade 
Katalonije i Grada Barcelone, a na njemu je sudjelovao gradonačelnik. Skup je okupio 250 
izabranih čelnika i predstavnika lokalnih i regionalnih vlasti s područja Mediterana, s ciljem jačanja 
suradnje jedinica lokalne i područne samouprave i njihovih udruženja ovog područja s Unijom za 
Mediteran i ostvarivanja bolje zastupljenosti predstavnika lokalnih i područnih vlasti u ovom i 
drugim tijelima euromediteranskih integracije. Zaključci Foruma na teme učinaka gospodarske 
krize na lokalnu i regionalnu samoupravu i jačanju decentralizacije u zemljama Mediterana, 
dostavljeni su relevantnim europskim institucijama.

Inauguracijski sastanak zajedničkog savjetodavnog odbora Republike Hrvatske – Europske 
unije pri odboru regija Europske Unije održan je u Dubrovniku sredinom lipnja. Odbor je uspostavljen 
na inicijativu Udruge gradova u Republike Hrvatske, uz potporu Hrvatske zajednice županija i podršku 
Vlade Republike Hrvatske. Na sastanku se raspravljalo o Mišljenju Odbora regija o napretku zemalja 
kandidatkinja za članstvo u EU iz travnja ove godine koje ističe napredak Hrvatske pri ostvarivanju uvjeta 
za članstvo i provedbi prvih neposrednih izbora (grado)načelnika i župana. Međutim, istaknuto je da i 
dalje ne postoji strategija decentralizacije, koja nije donesena zbog nedostatka političke volje i izraženo 
žaljenje zbog nedostatka koordinacije između središnjih i lokalnih vlasti.  Kroz mišljenje Odbora kao i kroz 
raspravu na sastanku, u kojoj je aktivno sudjelovao gradonačelnik Obersnel, središnjoj je vlasti upućen 
poziv da osigura prikladnu zastupljenost lokalnih i regionalnih vlasti  u zakonodavnim postupcima i da 
poduzme mjera za poboljšanje ekonomske situacije lokalne i regionalne samouprave. 
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